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Velkommen til Høng Ju-jutsu Klub’s årsberetning for 2010. Vi har her kort 
beskrevet hvad der er sket i vores unge klubs første leveår, samt lidt om 
hvilke tanker vi gør os om fremtiden.

 Med venlig hilsen

  Bestyrelsen og Instruktørerne
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Opstart
Det var en flok entusiastiske mennesker med vidt forskellig baggrund, der 
afholdt stiftende generalforsamling for Høng Ju-jutsu Klub den 6. juni. På 
generalforsamlingen blev bestyrelsen valgt og instruktører fundet. 
Vi havde ikke noget lokale at træne i, ingen måtter at træne på, og ingen idé 
om hvor mange medlemmer der ville komme, men det forhindrede os ikke i 
at planlægge opstart efter sommerferien.

Lokale-problemerne blev også løst da vi fik mulighed for at træne sammen 
med fodboldklubben på Sæby Hallenslev Friskole. Da de træner ude og vi 
inde, har dette samarbejde fungeret upåklageligt. 
Hvad værre er, at vi må opbevare måtterne i kælderen, og før og efter hver 
træning, bruge en del tid på at bære dem op og ned. 

Nye måtter
Da man under træning og kamp ofte lander og kæmper på gulvet, er træ-
ningsmåtterne helt uundværlige i ju-jutsu. 
Da klubben blev oprettet, kunne vi efter effektivt fodarbejde af John og Bir-
gitte Dalsgaard få lov at låne Holbæk Budo Skoles gamle måtter. 
Måtterne var mere end tilslidte, men efter en tur til Holbæk med trailere hvor 
de bedste blev udvalgt, og en gang skrubben og vasken havde vi da 80 
m² at kæmpe på.

Det var dog et af vores største ønsker at 
få vores egne måtter. Og selv om vi fik et 
meget rimeligt tilbud på grund af gode kon-
takter, kostede de nye måtter stadig små 
35.000.- hvilket var ca. 34.000.- mere end vi 
havde i kassen. 
Det ændrede sig dog da Spillenhallen i Høng 
Centeret sponsorerede 10.000.- til nye måt-
ter. Pludseligt var vi godt på vej. 

Vi ansøgte kommunen om det resterende 
beløb, og stor var vores overraskelse da 
vi fik svar fra Kultur- & Fritidsudvalget. De 
havde valgt at støtte den nystartede klub 
med de 25.000.- kr. vi manglede. 

Så nu har klubben helt nye måtter at træne 
på. Dette er til stor glæde for både store og 
små. 

Vi har efterfølgende besluttet at købe nogle 
af Holbæks gamle måtter billigt, således vi 
har noget til opvisning på skole og lign. da 
sådan aktivitet slider voldsomt på måtterne.

I ju-jutsu er måtterne er vigtige ved 
kast og kamp - Her ”forklare” John 
(vores chefinstruktør) Poul fra bestyrel-
se vigtigheden i at få købt nye måtter.
Uden dem ville det hurtigt tynde ud i 
medlemstallet.
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Børneholdet
Interessen for børneholdet har fra starten været overvældende. Ved første 
træning mødte ca. 15 børn op, og antallet voksede støt, hvilket medførte vi 
desværre var nødt til at lukke for tilgang, da der simpelthen ikke var plads til 
flere på gulvet. 
Til en typisk træningstime er der ca. 25 børn, vi har haft helt op til små 30 
børn, og det er den absolutte top både med 
hensyn til plads og overblik

Det er primært børn i aldersgruppen 8-12 år 
der deltager på holdet. 

Voksenholdet
Voksenholdet har knap så stor opbakning, 
der er ca. 10 deltagere på en typisk træ-
ningsaften, noget vi meget gerne vil gøre 
noget ved.
Til vores overraskelse er der flere tidligere 
udøvere der er begyndt hos os, da de sav-
nede sporten.

Selvforsvar for kvinder
Henover efteråret afholdte vi et 10 lektioners kursus specielt henvendt til 
kvinder, der var et tilfredsstillende antal deltager, og vi vil forsøge kører et 
tilsvarende forløb i marts.

Forbundsmedlemskaber
Klubben er medlem af DJU (Dansk Judo og Ju-Jitsu Union) under DIF som er 
den landsdækkende paraplyorganisation for danske judo, jiu-jitsu og ju-jutsu 
klubber.

Klubben er også blevet optaget som medlem af DGI. 

Presse og sponsorstøtte
Hver gang der sker større begivenheder i klubben, tilstræber vi at orientere 
pressen. Ca. halvdelen af det materiale vi fremsender bringes, hvilket vi er 
meget tilfredse med. 
Formålet er at synliggøre klubben i lokalområdet og dermed tiltrække nye 
medlemmer. 

Udover støtten til nye måtter fra Spillehallen, har vi modtaget støtte fra Novo 
Nordisk til indkøb af udstyr til brug i klubben (slagpuder, 
handsker og lign.) 
Dalsgaard Data har sponseret trøjer til alle instruktører og bestyrelsesmed-
lemmer, samt tilskud til alle andre der købte en trøje. 
Desuden har lokale butikker støttet med mindre sponsorater.

Kalundborg Kommune har støttet klubben med hjælp til indkøb af nye måtter

Forhindringsbane og andet sjov ved 
juleafslutningen på børneholdet 21. 
December 2010
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Stævner og besøg
Flere medlemmer af klubben har gen-
nemgået uddannelse til tidstagere og 
pointtagere, og klubben stillede med 
officials til DM der blev afholdt i Allerød 
i november.

Vi har flere gange haft besøg af in-
struktører fra andre klubber, disse 
besøg har været til stor inspiration for 
både medlemmer og instruktører.
Ligeledes har vores instruktører været 
på besøg i andre klubber for at hente 
viden og inspiration.

Vores instruktører har været på besøg 
på Løve Skole, skolen have emne-uge 
og have forespurgt om vi ville komme 
forbi og præsentere børene for kamp-
sport, hvilket vi selvfølgelig gerne ville.

Vi har også fået lov til at vise vores 
sport i Høng Centeret, så Lørdag den 
4. september fik de besøgende i cen-
teret sig en ekstra oplevelse med hjem 
fra lørdagsindkøbene, hvor ikke mindst 
børnene benyttede sig af chancen for 
at komme en tur ud på måtten og 
prøve. Vores egen stakkels børn var 
helt færdige efter to timers gulvkamp 
mod nye deltagere hele tiden.

I november var 7 af klubbens børn til Rollingecup i Fredericia, stævnet er et 
af de største for børn under 10 år, og kæmpes i Ne Wasa, som er gulvkamp, 
hvor man kæmper siddende på knæ.
De syv kæmpere vendte stolte hjem med 5 medaljer, og klubben høstede 
stor ros fra de andre fremmødte. 
Bestyrelsesmedlem Mia Vinding have 
skaffet fribiletter, så alle børn der øn-
skede det, have mulighed for at del-
tage.

Klubben har også benyttet sig af mu-
ligheden for at deltage i kurser afholdt 
af  DJU (Dansk Judo og Ju-jitsu Union) 
hvilket der har været til stor glæde for 
instruktørene.

Desuden har flere af bestyrelsesmed-
lemmerne deltaget i kurser i bestyrel-
sesarbejde afholdt af Kalundborg Kom-
mune og DGI.

Tidligere europamester og landstræner gen-
nem 13 år Palle Lund Hansen på besøg i Høng

Opvisning i Høng Centeret - En lille fyr giver 
Poul sved på panden
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Fremtid
Flere kampsportsklubber har henvendt sig og hørt om vi var interesseret i en 
eller anden form for samarbejde. Det er noget vi helt sikkert vil forfølge i det 
nye år. 
Vi vil desuden arbejde på at få flere medlemmer på voksenholdet, specielt 
unge på 16-25 år vil vi forsøge at rekruttere til klubben i det nye år. 

Vi overvejer mulighederne for at starte et ”halvt” børnehold op i den ledige 
tid vi har om torsdagen (17-18) desværre har vi ikke lige nu instruktørkræf-
ter til det, men flere scenarier er i spil.

Vi håber også at kunne finde en løsning på problemet med måtterne. I øje-
blikket opbevares de i skolens kælder mellem hver træning, og instruktørene 
bruger en del tid på at bære dem op og ned. I hallen er der en scene hvor-
under vi håber at kunne få lov at opbevare dem i stedet, hvilket ville være en 
stor lettelse i den daglige drift. 

Desuden er vi ved at arrangere vores første træningslejre for både store og 
små. Vi skal også have de første elever op til graduering (bælteprøve) i det 
nye år, så vi kan få noget farve på bælterne. 

Et par af vores instuktører ønsker at uddanne sig som dommere. Birgitte er 
jo på vej til at blive international dommer. Birgitte er national A-dommer (hø-
jest i DK). Hun må gerne dømme åbne konkurrencer internationalt, og er ved 
at uddanne sig til at måtte dømme til mesterskaber (Europa/World).
Martin vil gerne være dommer, og påbegynder uddannelse så snart han har 
lidt mere farve på bæltet.

Unge kæmpere ved DM i Hillerød 2010. Dem vil vi godt have nogle flere af i klubben
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Årsregnskab 2010

Indtægter 
Kontigenter:........................................................................
Sponsorater:.......................................................................
Kommunalt tilskud (Måtter):.................................................

Samlet:...........................................................................

Udgifter 
Administrative (Hjemmeside, PC-bank, m.m.):...........................
Uddanneelse af instruktører/bestyrelse
(Gebyrer, kørsel m.m.):........................................................
DJU Instruktører:....................................................................
Besøg af gæsteinstruktører (Kørsel, trøjer m.m.):....................
Mærker:.............................................................................
Andet udstyr (Puder, bolde m.m.):.........................................
Måtter:.............................................................................
Sociale arrangementer (Åben hus, afslutning m.m.):...................

Samlet:.........................................................................
 

Overført til 2011:.............................................................

    
17.775,00 Kr
14.000,00 Kr
24.500,00 Kr

56.275,00 Kr

-812,75 Kr

-1.946,25 Kr
-600,00 Kr

-1.829,95 Kr
-2.575,00 Kr
-4.718,02 Kr

-34.502,40 Kr
-653,45 Kr

-47.637,82 Kr
 
 
 8.637,18 Kr


